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Soru: 

Esselamu Aleykum ve Rahmetullahi ve Berekâtuh. 

Kerim Şeyhimiz: 

Bilindiği gibi Filistin topraklarının tamamı Yahudi varlığı tarafından gasp 
edilmiştir. Dolayısıyla burada gerçek sahipleri bilinmeyen çok sayıda gasp 
edilmiş gayrimenkul ve arazi bulunmaktadır. Bu arazilerin bir kısmı, bireylerin 
veya şirketlerin kendi projelerine yatırım yapmaları için Yahudi devletinin 
mülkiyetindedir. Ben Filistin’de yaşıyorum; Filistin’in köylerinden birindeki gasp 
edilmiş topraklarda Yahudi bir kişinin sahip olduğu binada bir gayrimenkul 
(dükkan) kiralamam teklif edildi ve bu arazinin sahipleri (mülteciler mi yoksa 
yerinden edilmişler mi) bilinmiyor.    

Bu gayrimenkulü kiralamam caiz midir? Şayet arazinin gerçek sahipleri 
bilinmiyorsa hüküm değişir mi? Yoksa bunlar için de satılması, satın alınması 
ve kiralanması caiz olmayan gasp edilmiş arazi olarak mı muamele edilir??   

Kerim Şeyhimiz, Allah sizi mübarek kılsın, bedeninize kuvvet versin, ilminizi 
genişletsin ve Allah sizin elinizle fetih nasip etsin.  

 

Cevap: 

Ve Aleykumselam ve Rahmetullahi ve Berekâtuh. 

Ey kardeşim, gasp edilen mal sahibine ait olarak kalır. Dolayısıyla onun, gasp 
eden kişiden satın alınması veya kiralanması caiz değildir. Bunun detayı ise şu 
şekildedir:   

Çalınan veya gasp edilen mal, nerede bulunursa bulunsun sahibine aittir. Zira 
Ahmed, Semura’dan şöyle dediğini tahric etmiştir: Allah’ın Rasulü Sallallahu 
Aleyhi ve Sellem şöyle buyurmuştur:  ٍِجُلِ مَتاَعٌ، أوَْ ضَاعَ لَهُ مَتاَعٌ، فَوَجَدَهُ بيَِدِ رَجُل ذاَ سُرِقَ مِنَ الرَّ

ئِعِ بِالثَّمَنِ بعَِيْنِهِ، فهَُوَ أحََقُّ بِهِ، وَيرَْجِعُ الْمُشْترَِي عَلَى الْبَا   “Bir adamın malı çalınır veya kaybolur 
sonra da malını aynıyla bir başka adamın yanında bulursa onu almaya hak 
sahibidir. Müşteri ise bedelini almak üzere satıcıya müracaat eder.”  
Dolayısıyla bu nâss, çalınan malın sahibine ait olduğuna dair bir nâsstır. Aynı 
şekilde Rasul Sallallahu Aleyhi ve Sellem şöyle buyurmuştur:   عَلَى اليَدِ مَا أخََذَتْ حَتَّى
يَ   Başkasına ait bir malı alan, onu sahibine geri verinceye kadar ondan“ تؤَُد ِ
sorumludur.” [Tirmizi tahric etti ve bu, hasen hadistir dedi.] Bu da gasp edilen 
mal hakkındadır. 



 

Hakeza kim bir araziyi gasp ederse hem haram işlemiş hem de büyük bir 
günah işlemiş olur. Bu da Sallallahu Aleyhi ve Sellem’in şu kavlinden dolayıdır: 
أرضين سبع  من  قه  طو  الأرض  من  شبرٍ  قيِدَ  ظلم   Kim bir karış miktarı bir yere haksız“ من 
olarak zulümle sahip olursa, o yerin yedi katı boynuna geçirilir.” [Müslim, 
Aişe Radıyallahu Anhe’nin hadisinden tahric etmiştir.] Yani her kim, ister az 
ister çok olsun araziden herhangi bir şey gasp ederse, ahirette cezasını 
çekeceği bir günah işlemiş olur. Dünyada da tazir cezasına çarptırılır ve gasp 
ettiği şeyi, gasp ettiği haliyle sahibine vermesi gerekir. Bu da Sallallahu Aleyhi 
ve Sellem’in şu kavlinden dolayıdır:  َي تؤَُد ِ حَتَّى  أخََذَتْ  مَا  اليَدِ   Başkasına ait bir“ عَلَى 
malı alan, onu sahibine geri verinceye kadar ondan sorumludur.” [Tirmizi 
tahric etmiştir.] Gasp edilen (şey) gasp edenin elinde telef olur veya gasp edilen 
kumaşı dikmek, gasp edilen madeni eritmek veya gasp edilen hayvanı kesmek 
gibi onun durumunu değiştirirse, gasp eden kişi onun değerini tazmin etmelidir.    

Binaenaleyh şayet bir şeyin çalınmış ve gasp edilmiş olduğunu öğrenirsen, 
onu satın alma ve kiralama. Şüphelendiğinde de aynı şekilde onu satın alma. 
Zira Rasul Sallallahu Aleyhi ve Sellem şöyle buyurmuştur:  َُدَعْ مَا يرَِيبكَُ إلَِى مَا لََ يرَِيبك 
“Şüpheliyi bırak, şüphe vermeyene bak.” [Tirmizi Hasan İbn Ali Radıyallahu 
Anhuma’dan tahric etti ve Tirmizi, bu hadis hasen hadistir dedi.]    

Bu nedenle sahibini bilseniz de bilmeseniz de gasp edilmiş olduğundan 
emin olduğunuz sürece -ki önemli olan gasp edilmiş olduğundan emin 
olmanızdır-, orayı kiralamanız caiz değildir. Çünkü gasp eden kişi oraya 
sahip değildir ve sizinle bir anlaşma yapamaz.  

Binaenaleyh Allah sana bu kiralamadan daha iyi olanı nasip etsin ve 
kiralayabileceğin başka bir gayrimenkul araştır. Allah seni orada mübarek 
eylesin ve dinde ve dünyada senin için hayır olan budur. Bu gayrimenkul gasp 
edilen olduğu sürece ona üzülme. Allah seninle olsun.     
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